
Näringslivsrådet anteckningar, 7/3 2014: 
 
Plats: Business Lounge, Nacka strand 
 
Deltagare: Mats Gerdau, Lena Dahlstedt, Lars Norlander, Kenneth Herztman, Caroline Runsten, 

Carl-Johan Eiderbrant, samt Per-Olof Andersson (upphandlingsexpert Nacka kommun) 
 
Förhinder: Hans Peters, Jan-Eric Jansson, Stefan Saläng, Khashayar Farmanbar, Henrik Mickos, 

Per Falck 
 
Nästa möte: 13/6 kl 11.30 (inklusive lunch) 
 
Upphandling 
 
Per-Olof gjorde en gedigen dragning om gällande LOU. På vilket sätt kommunen bedriver 
upphandlingsverksamhet, inte minst vad gäller hållbarhetsfrågor. 

Utgångsläget är att informationen på kommunens hemsida vad gäller aktuella upphandlingar borde 
ligga högre upp i ”sideshierarkin”. Nu hittar man rubriken under ”Näringsliv”.  I samband med att 
kommunen tar fram en ny hemsida ska detta kunna bli bättre. 

Två gånger per år anordnas frukostmöten med tema ”Upphandling”. Dessutom finns det ett ständigt 
återkommande nyhetsbrev som distribueras via mail.. 

Vad gäller säkerställande av kvalitet på de upphandlingar som kommunen gör sker detta genom 
nyrekrytering o internutbildning. Lokalt och regionalt kan man konstatera att det är relativt hög 
omsättning på olika typer av upphandlingshandläggare. 

 

Övriga reflektioner o synpunkter: 

- Viktigt att inte kräva upphandlad kapacitet på sista anbudsdagen. Det är 
kontraktsdagen som gäller.  

- Upphandla så att vi skapar konkurrens. Inte för stora o komplicerade upphandlingar 
mao. 

-  Man blir inte förkastad om man råkar missa diverse verifikationer, försäkringsbrev, 
etc. Däremot kräver man in detta i ett slutligt kontraktsförhandlingsskede 

- RFI används regelbundet. Lyssna av med marknaden om vad som krävs för att 
företag ska lämna anbud. Viktigt att lyssna på marknaden. Detta kan säkert 
amordnas med frukostmöten, tema Upphandling. 

- Viktigt att verksamheterna som efterfrågar är med tidigt i processen. Ofta sker detta 
i form av referensgrupper, etc. 

- I Nacka kommun är avtalstroheten ca 80% (normalt 30-40% i Sverige). Detta är en 
viktig faktur för att företag ska vara intresserade av att lämna anbud. 

- Vanligt vid upphandling är att en första grov gallring görs med utgångspunkt av 
kvalitet. Därefter tittar man på priset. 



- Kontraktsägaren på kommunen utser en avtalsansvarig som kollar att leverantören 
uppfyller avtalen. Uppfyllning mkt viktigt. 

- Nyttorealiseringsanalys görs med utgångspunkt av affärsnytta av den upphandlade 
tjänsten och/eller produkten. ”Fick vi det vi ville ha?” Viktigt att inkludera 
leverantörerna i detta. Flera dimensioner kan då vägas in. 

- Sociala hänsyn kan tas vid upphandling (ta emot praktikanter, etc.). Speciellt 
vanligt inom bygg/mark/anläggning. Enbart positiv feedback från leverantörerna 
vad gäller detta. Ofta arrangeras detta tillsammans med Arbetsmarknadsenheten 
som kan hjälpa till med rekrytering, handledning, etc. Ofta i kombination med 
vuxenutbildningsinsats. Entreprenören får då ersättning för att ta emot en praktikant 
då utbildningen, rent praktiskt, sker på arbetsplatsen. I vissa fall kan detta leda till 
varaktiga anställningar.  

- I praktiken problem med nuvarande regler för ramupphandling. Upphandlade 
tjänster ska alltid rangordnas, vilket i praktiken innebär att alla uppdrag hamnar hos 
det företag som rankas högst. Kommunen överväger att pröva nya varianter av 
detta. 

- För att få en bättre konkurrens och bättre möjlighet för mindre företag kan 
kommunen dela upp kontrakt i mindre delar. Inget företag ska då få mer än en del 
av det totala kontraktsvärdet. 

- Nya regler av ekonomisk stabilitet underlättar för mindre företag. Krav på 
årsomsättning får inte överstiga 2x kontraktsvärdet. 

- Också möjlighet för upphandlande part att direktbetala till kontraktsinnehavarnas 
underleverantörer. Även detta positivt för mindre företag. 

- En upphandlande part kan ingå ett innovationspartnerskap där man går in i en 
relation med en entreprenör i syfte att skapa förnyelse. Det blir då en innovativ 
process där olika typer av incitamentslösningar skapar win-win för bägge parter. 
Partnerskapet kan då i grund vara kopplat till ett fast arvode. 

- Två upphandlingar låg vid detta möte i Förvaltningsrätten. Båda är nu avgjorda till 
förmån för kommunen. 

 

// Anders B 

 


